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Judeţul Teleorman  
Consiliul local al municipiului Turnu Magurele 
 

PROCES VERBAL 
                                                     Încheiat astăzi 09.08.2023 

în şedinţa ordinară a Consiliului Local al municipiului Turnu Măgurele, 
la care participă 17 consilieri locali din totalul de 19 în funcție 

 
Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel deschide şedinţa şi informează 

Consiliul Local că prin dispoziţia nr. 642 din data de 03.08.2023, acesta a fost convocat 
în şedinţă ordinară. 
            Din totalul de 19 consilieri locali în funcţie, 17 sunt prezenţi. Au anunțat că nu pot 
participa la ședința de astăzi a Consiliului Local, domnul consilier local Julea Florea și 
domnul consilier local Vasile Răzvan Delcea. 

Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel supune spre aprobare procesul 
verbal al şedinţei extraordinare din data de 27.07.2023 care este aprobat în forma 
tehnoredactată cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte de şedinţă Gheorghe Mihai prezintă proiectul ordinii de zi:   
   

  1.    Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetelor de venituri și cheltuieli, 
constituite și aprobate de Consiliul Local la nivelul municipiului Turnu Măgurele la 
30.06.2023. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
2.       Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului 
Turnu Măgurele nr. 246/28.10.2022. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
3.   Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune privind 
cumpărarea imobilului-teren, situat în extravilanul municipiului Turnu Măgurele, 
înscris în CF 25319, identificat cu nr. cadastral 25319, în suprafață de 1,4126 ha. 
          Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
          Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
4.   Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune privind 
cumpărarea imobilului-teren, situat în extravilanul municipiului Turnu Măgurele, 
înscris în CF 25318, identificat cu nr. cadastral 25318, în suprafață de 0,3776 ha. 
          Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
          Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
5.   Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune privind 
cumpărarea imobilului-teren, situat în extravilanul municipiului Turnu Măgurele, 
înscris în CF 23044, identificat cu nr. cadastral 23044, în suprafață de 0,6489 ha.   
          Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
          Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
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agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
6.      Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii și a documentației de atribuire 
pentru desfășurarea licitației publice în vederea închirierii unui teren în suprafață de 
1,43 mp, proprietate domeniu public al municipiului Turnu Măgurele. 
          Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
          Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
7.     Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii și a documentației de atribuire 
pentru desfășurarea licitației publice în vederea închirierii unui imobil - teren în 
suprafață de 270 mp, situat în cadrul obiectivului „Punct control și trecere a frontierei 
cu bacul Turnu Măgurele (România) – Nikopol (Bulgaria)”. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
8.    Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii și a documentației de atribuire 
pentru desfășurarea licitației publice în vederea închirierii unui imobil – teren și 
construcție în suprafață de 237 mp, situat în cadrul obiectivului „Punct control și trecere 
a frontierei cu bacul Turnu Măgurele (România) – Nikopol (Bulgaria)”. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
9.       Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public al municipiului 
Turnu Măgurele în domeniul privat al municipiului Turnu Măgurele a unui imobil-teren 
în suprafață de 54 mp, identificat prin cartea funciară nr. 33394 UAT Turnu Măgurele, 
situat în str. Horia, Cloșca și Crișan și aprobarea vânzării acestuia cu drept de 
preempțiune către constructorul de bună credință. 
          Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
          Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț.       
10.    Proiect de hotărâre privind acordare mandat special reprezentantului U.A.T.-
Municipiul Turnu Măgurele în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară „Teleormanul”, pentru a aproba Strategia de tarifare în scenariul „cu 
proiect” pentru perioada 2023 – 2052 ce va fi aplicată de S.C. APA SERV S.A., operator 
unic în Județul Teleorman.  
        Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
        Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția 
mediului, servicii și comerț. 
11.   Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local al 
municipiului Turnu Măgurele în consiliile de administrație ale unităților de învățământ 
preuniversitar de stat din municipiul Turnu Măgurele pentru anul școlar 2023 - 2024 
           Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
           Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție 
socială, activități sportive și de agrement. 
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12.     Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând beneficiarii de ajutor social 
conform Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat pentru luna iulie 2023 la 
nivelul municipiului Turnu Măgurele. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție 
socială, activități sportive și de agrement. 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând persoanele care urmează să 
efectueze acțiuni sau lucrări de interes local la nivelul municipiului Turnu Măgurele. 
         Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
         Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție 
socială, activități sportive și de agrement. 
14.  Diverse 
       

             Domnul Preşedinte: în afara ordinii de zi mai este un proiect de hotărâre: 
            -Proiect de hotărâre privind actualizarea statului de funcții și numărul de personal 
al unității sanitare publice cu paturi – Spitalul Municipal Turnu Măgurele. 
              Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 
              Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, 
agricultură, gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, 
servicii și comerț. 
               Domnul Preşedinte supune la vot ordinea de zi, aceasta fiind aprobată cu 17 
voturi pentru. 
               Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 1 care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: de ce avem aprobarea contului de 
execuție la data de 30.06.2023 și nu o singură dată pe an? 
               Domnul Primar: așa prevede Legea Finanțelor Publice. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: eu cred că este prima oară când se 
întâmplă acest lucru. 
               Domnul Primar: nu și anul trecut a fost la fel, adică odată la 6 luni se poate 
aproba execuția bugetară. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: am crezut că se aprobă anual. 
               Nemaifiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 1, 
acesta fiind adoptat cu 16 voturi pentru și o abținere, domnul consilier local Ragabeja 
Eugen. 
               Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 2, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul 
de hotărâre nr. 2, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
              Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 3, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul 
de hotărâre nr. 3, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
              Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 4, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul 
de hotărâre numărul 4, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
              Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 5, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul 
de hotărâre numărul 5, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
              Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 6, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate. 
              Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: pentru a evita un posibil conflict de 
interese, nu voi participa la dezbaterea acestui proiect de hotărâre și nici la vot.     
              Domnul consilier local Constantin Virgil-Lucian: nici eu, nu voi participa la 
dezbaterea acestui proiect de hotărâre și nici la vot. 
              Nemaifiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 6, 
acesta fiind adoptat cu 15 voturi pentru. 
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             Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 7, care are aviz favorabil de 
la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul de 
hotărâre numărul 7, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
             Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 8, care are aviz favorabil de 
la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul de 
hotărâre numărul 8, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
             Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 9, care are aviz favorabil de 
la comisia de specialitate. 
             Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: în ședința din data de 07.07.2023, a 
fost adoptată o hotărâre de consiliu local privind aprobarea raportului de evaluare în ceea 
ce privește vânzarea unui imobil-teren în urma solicitării unei societăți comerciale de pe 
raza municipiului Turnu Măgurele și anume S.C. VICCOM S.R.L. În spațiul public au 
apărut mai multe comentarii, în care se invocau niște vicii de procedură, mai exact niște 
vicii de fond în redactarea și în conținutul hotărârii, și anume sintagma constructorului de 
bună credință. Pentru a înlătura niște discuții aș vrea să ne explicați în concret referitor la 
acest caz, de ce se utilizează această sintagmă, contructor de bună credință. 
             Domnul Primar: domnule secretar general, aveți Codul Administrativ la 
dumneavoastră? Am rugamintea să ne explicați, ce înseamnă această sintagmă 
constructor de bună credință. 
             Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: da, vă explic. 
             Domnul Primar: am rugamintea să ne explicați, ce înseamnă această sintagmă 
constructor de bună credință și să ne citiți articolul respectiv. 
             Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: hotărârea a 
fost fundamentată în drept pe articolul 364 alineatul 1, care ne spune că prin excepție de 
la prevederile legale în vigoare, în speță art.363 alineatul 1 din Codul administrativ unde 
se aplică licitația publică, în cazul vânzării terenurilor aflate în prorietatea privată a 
unității administativ-teritoriale, pe care sunt ridicate construcții, acei constructori de bună 
credință ai acestora beneficiază de un drept de preempțiune la cumpărarea terenului 
aferent construcțiilor, iar prețul de vânzare se va stabili pe baza unui raport de evaluare, 
pe care îl va aproba tot Consiliul Local, ceea ce s-a și întâmplat în cazul societății 
respective. Proprietarul construcției urmează a fi notificat în termen de 15 zile, asupra 
hotărârii consiliului local și își poate exprima opțiunea de cumpărare în termen de 15 zile 
de la primirea notificării. Potrivit Codului Civil, nu poate invoca buna credință cel care 
construiește în lipsa sau cu nerespectarea autorizațiilor cerute de lege. În raportul de 
fundamentare, atât la hotărârea la care a-ți făcut trimitere cât și cea aflată astăzi pe ordinea 
de zi a ședinței ordinare, societățile respective dețin autorizație de construcție, și astfel 
potrivit dispozițiilor Codului civil, cele două societăți au invocat buna credință deoarece 
dețin autorizațiile prevăzute de lege, ca atare de aici si sintagma constructor de bună 
credință. Am explicat și la ședința trecută chestiunea aceasta. Totodată potrivit Legii nr. 
50/1991, construcțile civile, industrial, agricole precum și cele pentru susținerea 
instalațiilor și utilajelor tehnologice, pentru infrastructura de orice fel sau de oricare altă 
natură se pot realiza numai cu respectarea autorizației de construire precum și a 
reglementărilor privind proiectarea și executarea construcțiilor, iar la litera h a articolului 
3 din Legea 50/1991, avem lucrări de construcții cu caracter provizoriu, despre acest lucru 
făcându-se mențiune, iar în continuare este exemplificat caracterul provizoriu, respectiv, 
chioșcuri, tonete, cabine, spații de expunere, corpuri și panouri de afișaj, firme și reclame, 
copertine și pergole situate pe căile și spațiile publice, inclusiv anexele gospodărești ale 
exploatațiilor agricole situate în extravilan. 
             Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: am înțeles, dar nu ar fi rău dacă ați 
face un comunicat public, pentru că s-a ajuns referitor la acest subiect, la sintagme din 
sfera religiei, a misticismului ceea ce este exagerat. 
             Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: nu am luat act 
despre ceea ce se vorbește în spațiul public 
             Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: eu am luat, și de aceea cred că ar fi 
bine să lămurim aceste aspecte. 
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             Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: mai mult decât 
atât pentru ambele hotărâri de consiliu, atât pe trecerea din public în privat în vederea 
vânzării cu drept de preemptiune, cât și pentru raportul de evaluare au fost solicitate avize 
de legalitate la Instituția Prefectului  Județul Teleorman. 
            Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: absolut. 
            Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: adică până la 
încheierea actului de vânzare-cumpărare, s-a cerut aviz de legalitate. 
            Domnul Primar: și Instituția Prefectului a dat acest aviz de legalitate. 
            Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: am înțeles. 
            Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: deci nu s-a 
încheiat contractul de vânzare până ce acele avize nu au fost emise de Instituția 
Prefectului. 
            Domnul Primar: acest lucru a fost făcut pentru a elimina orice dubiu. 
            Domnul consilier local Petrescu Emil: s-a făcut un calcul referitor la diferența 
între chiria datorată pentru terenul respectiv și ceea ce urmează să plătească viitorul 
proprietar? 
            Domnul Primar: vă referiți la hotărârea de astăzi? 
            Domnul consilier local Petrescu Emil: da. 
            Domnul Primar: pentru acest teren a fost achitată concesiunea. 
            Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: în cazul acestui 
teren se plătește redevență, acest teren fiind concesionat. Celălalt teren a fost închiriat iar 
acest teren este concesionat. 
            Domnul Primar: acest teren a fost concesionat din anul 1991 și au trecut 32 de ani, 
și a fost achitată redevența până acum.  
            Domnul Secretar General jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian: concesiunea a 
fost pe 25 de ani și de regulă prin contractual de concesiune acea redevență se plătește în 
primii 5 ani ai contractului. 
            Domnul Primar: forma de proprietate este actul de vânzare-cumpărare nu 
concesiunea.  
            Nemaifiind discuții domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 9, 
acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
             Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 10, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate. 
             Domnul Primar: vă rog să nu credeți că este o inițiativă a S.C. APA SERV S.A. 
pentru o strategie până în anul 2052, nu că n-ar fi bine să se întâmple acest lucru și să fim 
la același nivel cu țări care au o infrastructură de apă și canal mai dezvoltată. Aceasta 
strategie este ultima condiție pe care Comisia Europeană prin firma de consultanță, 
angajată de Comisia Europeană să urmărească Programul Operațional Infrastructură 
Mare 2 de apă și canal în România, o impune nu numai județului Teleorman prin APA 
SERV, ci tuturor celorlalte județe unde sunt astfel de investiții. La nivel national acest 
program are o valoare de 2,2 sau 2,4 miliarde de euro, iar probabil că din ei sunt cheltuiți 
doar jumătate până în momentul de față, de 6 sau 7 ani de când se derulează acest 
program. Cred că este programul European care a fost cel mai drastic urmărit sau consiliat 
de Comisia Europeană, pentru că el trebuia să se încheie în decembrie 2023, și este 
implementat la nivel național doar jumătate, iar toți banii vor merge către un alt program. 
Au fost zeci de condiții impuse de JASPERS, societatea din partea Comisiei Europene, 
care a condiționat derularea proiectului de aprobarea acestei strategii.Veți vedea în 
strategie, nu știu dacă ați apucat să o parcurgeți, că de la 1 septembrie este vorba de un 
procent de 17% până la 31 decembrie 2023, iar în anul 2024 va fi 0%, și apoi în fiecare 
an crește, pentru că ei consideră că nu se pot acorda bani unui operator de apă și canal 
pentru a face niște investiții dacă nu își i-a măsuri de siguranță ca acel operator să fie 
sustenabil pe următorii douăzeci și ceva de ani care au rămas, și să ajungă în faliment. 
Singura modalitate pentru a fi sustenabil este să obțină profit, acestea fiind condiții 
impuse asupra cărora nu putem interveni. Dacă vă aduceți aminte, nu știu sigur dacă v-
am spus, dar și acum vreo trei sau patru luni de zile tot JASPERS a impus operatorului în 
cadrul acestui program POIM 2, program ce vizează extinderea de apă și canal în cele 
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cinci orașe plus încă șase comune, constatând că în toate UAT-urile unde se face această 
investiție sunt pierderi uriașe de apă și au venit cu o impunere, cerând operatorului să 
identifice acele pierderi de apă, iar vorbind de Turnu Măgurele, încă sunt conducte cu o 
vechime de o sută de ani sau peste o sută de ani și mă refer la cele din fontă, conducte de 
Well mai sunt foarte puține iar majoritatea sunt branșamente. Astfel aceștia au venit cu o 
impunere pentru a schimba anumite trasee de apă și de a face o nouă investiție de către 
UAT-uri știind că operatorul nu are posibilități, de aceea se și forțează cu creșterea 
prețurilor, dar ei nu au acceptat în prima etapă prin programul POIM 1, să se schimbe 
țeava din fontă, decât cele din oțel, pentru că primul proiect s-a numit ,,Îmbunătățirea 
calității apei în România’’, și considerau că apa din conductele de oțel nu este purificată, 
în schimb cea din conductele de fontă nu are nici o problemă și atunci nu au finanțat deloc 
schimbarea fontei în România. Acum spun că ai pierderi și spargeri de țeavă, că nu ai 
făcut îmbinări bune între branșamente cetățeanului și țeava din fontă existentă și de aceea 
ai pierderi de apă. Noi, în paralel, nu am mai așteptat, pentru că de exemplu pe strada 
Horia, Cloșca și Crișan care are finanțare pe programul Anghel Saligny, câștigasem 
refacearea infrastructurii rutiere, dar degeaba făceam această infrastructură, pentru că în 
ceea ce privește canalizarea pe acea stradă, aceasta era foarte deteriorată și astfel, cu bani 
de la bugetul local am soluționat această problemă. În aceeași situație ne aflăm acum și 
în ceea ce privește strada Castanilor, având fonduri europene pentru ea, și care sperăm că 
la sfârșitul lunii august va fi gata. De asemenea vom începe lucrările pentru strada 
Victoriei săptămâna viitoare pentru care vom înlocui conductele de apă și canal cu bani 
de la bugetul local. Astfel vom îndeplini prima condiție impusă și anume vom înlocui 
conductele.         
            Nemaifiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul de hotărâre 
numărul 10, acesta fiind adoptat cu 16 voturi pentru și o abținere, domnul consilier local 
Ragabeja Eugen. 
            Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 11, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, 
            Domnul consilier local Mușat Tudorel: la proiectul numărul 10, nu trebuia să 
acordăm un mandat special unui reprezentant? 
            Domnul Primar: da. Nu s-a supus la vot? 
            Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: a fost supus la vot proiectul numărul 
10, domnul consilier local Ragabeja Eugen s-a abținut. 
            Domnul consilier local Mușat Tudorel: și atunci cine este persoana căreia i se 
acordă mandatul special? 
            Domnul Primar: este angajatul Primăriei care în trecut a fost votat tot de 
dumneavoastră în Consiliul Local, respectiv domnul Prodan Dănuț Dumitru iar în lipsa 
acestuia este desemnată doamna Foamete Carmen Iuliana. 
            Domnul Preşedinte de şedinţă Gheorghe Mihai: revenim la proiectul de hotărâre 
numărul 11 care are avizul comisiei de specialitate și vă solicit să faceți niște propuneri. 
            Domnul Primar: sunt aceeași colegi ca și anul trecut, numai că pe unii i-am scos 
din cauza faptului că s-a redus numărul de membrii în consiliile de administrație la școli 
de anul acesta. 
             Domnul Viceprimar Cristea Florentin: propun, în calitate de reprezentanți ai 
Consiliului local  în consiliile de administrație ale unităților de învățământ preuniversitar 
de stat din municipiul Turnu Măgurele pentru anul școlar 2023 – 2024 următoarele 
persoane: 
- Colegiul Național „UNIREA”: insp. Ciupitu Siviu Laurențiu și cons. Pârvan Daniela 

– Cristiana; 
- Liceul Teoretic „Marin Preda”: insp. Safta Valentina și cons. achiziții publice Roiniță 

Fănica; 
- Liceul Tehnologic „Sf. Haralambie”: jr. Chițu Gheorghe și cons. Preda Eugenia; 
- Liceul Tehnologic „General David Praporgescu”: cons. achiziții publice Necula Nuți 

Liliana și insp. Dan Larisa Georgeta; 
- Școala Gimnazială „Mircea cel Bătrân”: cons. juridic Vitiuc Daniela și insp. Lupu 

Mădălina ; 
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- Școala Gimnazială nr. 4: cons. Foamete Carmen - Iuliana și insp. Moraru Nicoleta; 
- Grădinița cu program prelungit nr. 1: ec. Băja Cecilia. 
             Nemaifiind alte propuneri comisia de numărare a voturilor împarte buletinele de 
vot, iar consilierii locali îşi exercită dreptul de vot. 
             Domnul consilier local Mohora Cătălin-Marius: în urma numărării voturilor, s-
au consemnat următoarele rezultate: 
           - domnul Ciupitu Silviu Laurențiu                      -  17 voturi DA; 
           - doamna Pârvan Daniela – Cristiana                  -  17 voturi DA; 
           - doamna Safta Valentina                                    -  17 voturi DA; 
           - doamna Roiniță Fănica                                     -  17 voturi DA; 
           - domnul Chițu Gheorghe                                    - 17 voturi DA; 
           - doamna Preda Eugenia                                      - 17 voturi DA; 
           - doamna Necula Nuți-Liliana                             - 17 voturi DA; 
           - doamna Dan Larisa Georgeta                            - 17 voturi DA; 
           - doamna Vitiuc Daniela                                      - 17 voturi DA; 
           - doamna Lupu Mădălina                                     - 17 voturi DA; 
           - doamna Foamete Carmen Iuliana                      - 17 voturi DA; 
           - doamna Moraru Nicoleta                                   - 17 voturi DA; 
           - doamna Băja Cecilia                                          - 17 voturi DA; 
 
            Domnul Președinte: proiectul de hotărâre a fost adoptat cu  17 voturi DA. 
            Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 12, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul 
de hotărâre numărul 12, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
            Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 13, care are aviz favorabil 
de la comisia de specialitate, nefiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul 
de hotărâre numărul 13, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
            Domnul Președinte prezintă proiectul de hotărâre privind actualizarea statului de 
funcții și numărul de personal al unității sanitare publice cu paturi – Spitalul Municipal 
Turnu Măgurele, care are aviz favorabil de la comisia de specialitate. 
            Domnul Primar: o avem prezentă în sală pe doamna Manager Interimar al 
Spitalului Municipal Turnu Măgurele și pe doamna de la resurse umane, dacă doriți să le 
adresați întrebări, vă stau la dispoziție.  
            Nemaifiind discuţii domnul Președinte supune la vot proiectul de hotărâre privind 
actualizarea statului de funcții și numărul de personal al unității sanitare publice cu paturi 
– Spitalul Municipal Turnu Măgurele, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru 
            Domnul Președinte: trecem la punctul diverse unde avem la mapă o solicitare, 
căreia îi voi da citire cu acordul dumneavoastră. 
            Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: da, citiți această solicitare domnule 
Președinte.  
            Domnul Președinte: ,, Bună ziua, într-o formă atipică, dar în mod asumat, mă 
adresez consilierilor locali cât și Primarului municipiului Turnu Măgurele. În atașament 
veți găsi mesajul pe care tocmai l-am postat în spațiul public, pe pagina de Facebook 
numită “Comunitate Turnu Măgurele”. Vă rog să îl puneți la dispoziția celor menționați. 
Mulțumesc anticipat! Sergiu Iordan’’. Mai jos existând un atașament intitulat, ,,Orașul 
nostru ar fi putut fi superb”. În continuare voi da citire textului cuprins în atașament.,, 
Orașul nostru ar fi putut fi superb. Spun ,, ar fi putut’’ pentru că...nu este. Chiar dacă s-
au făcut ceva lucrări, opinia majorității cetățenilor este clară, orașul nu mai este cea a fost. 
Fac o mică paranteză, poate ați remarcat, poate nu dar vă explic acum... eu unul nu mai 
sunt interseat de a ,,lupta’’ politic. Nici în Turnu Măgurele, nici în județ...nicăieri. Nu 
doresc să mai menționez partide, oricare ar fi ele, experiența căpătată mi-a demonstrat 
clar, buruienile cresc peste tot. Să revenim la oile noastre, mai exect, la orașul nostru. 
Folosesc această ocazie pentru a semnala consilierilor locali următoarele probleme: 

1. Parcul mic din centrul orașului nu are o toaletă, prea mulți oameni își fac nevoile 
în tufișuri, iar acum... vara...mirosul este groaznic. 
Soluție: se impune montarea unei toalete ecologice; 
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2. În ambele parcuri ale orașului, dar nu numai, mulți locuitori sparg semințe 
lăsând mizerie în urmă. 
Soluție: poate că nu în România, dar există precedente când consiliile locale au 
interzis consumul anumitor produse în spațiul public – se poate și la noi, prin 
H.C.L. se poate restricționa consumul semințelor în parcuri și pe străzi; 

3. Situația din spitalul Turnu Măgurele nu este roz, ba chiar dimpotrivă. Spitalul  
oferă, cel puțin teoretic, servicii medicale pe care nu le onorează în realitate. 
Insist ca într-o viitoare sedință să fie discutată situația pe care am semnalat-o de 
ceva timp. Plătim salarii mari unor medici care nu vin la muncă. 
Soluție: consiliul local să verifice faptele semnalate, estimez că se va impune o 
sesizare penală; 

4. Cerșetoria din centrul orașului ar trebui stopată, există lege, trebuie doar 
aplicată. Cetățenii nu apreciază să vadă câțiva cerșetori ce dorm, beți fiind, pe 
băncile din centrul orașului. 
Propunere: chiar dacă nu există relație de subordonare între primărie și poliția 
din Turnu Măgurele, există varianta colaborării instituționale în interesul 
cetățenilor. Cele două entități menționate ar trebui să discute problema și 
împreună să caute o soluție; 

5. Ultima, dar poate cea mai importantă-lipsa locurilor de muncă. Știu extrem de 
bine că primăria nu are în ,, fișa postului” obligația de a crea noi locuri de muncă, 
dar la fel de bine știu că cei care conduc orașul, dacă vor, se pot implica în acest 
sens. Asta înseamnă a fi proactiv. 
Propunere: rog insistent consilieri, cât și primarul orașului, să organizeze cât 
mai repede o dezbatere publică în acest sens. Mă ofer voluntar pentru a organiza 
un asemenea eveniment. Soluții există, oamenii vor face propuneri, trebuie doar 
să existe deschidere din partea primăriei. 

               Exact sub această formă, în mod vădit neprotocolară, voi trimite acest mesaj 
către primărie. Important este conținutul, nu forma. Să ne auzim cu bine!’’ Aceasta a fost 
solicitarea domnului Sergiu Iordan. 
                Domnul Primar: referitor la primul punct al solicitării, au mai fost discuții și 
propuneri din partea domnilor consilieri locali, vă aduc la cunoștință că până pe data de 
25 august ni se va preda studiul de fezabilitate pentru trei parcuri din oraș, respectiv pentru 
reabilitarea parcului de la hotel, parcul de la Tudorică Dorobanțu și parcul de la Mircea 
cel Bătrân, iar noi am încheiat deja ,,protocolul’’ să îi spunem așa, cu municipalitatea din 
Nikopole, prin care vom depune ambele localități, un proiect în valoare de aproximativ 
3,5 milioane de euro per total, urmând ca repartiția acestei sume să fie în funcție de cum 
va rezulta din studii, fie noi vom lua 2 milioane de euro iar ei 1,5 milioane de euro, fie 
noi vom lua 1,7 mulioane de euro iar ei 1,8 milioane de euro, ramâne de văzut când avem 
studiile în față. Două lucruri i-am cerut proiectantului, și anume să existe toalete în două 
dintre cele trei parcuri, cu excepția celui de la hotel, și în toate să existe sistem de irigații 
din puț propriu cum este și acum în parcul mare. Nu știu dacă ați văzut dar singurul 
consum la parcul mare este de energie electrică și nu de apă, pentru că și aici și la catedrală 
avem puțuri forate. 
                 Domnul consilier local Mușat Tudorel: eu vreau să discutăm problema cu 
aruncatul semințelor. 
                 Domnul consilier local Constantin Virgil-Lucian: și noi ce putem să le facem! 
                 Domnul consilier local Mușat Tudorel: se mănâncă semințe chiar în parcul 
mare, cu care ne lăudăm că l-am reabilitat așa de frumos. Mergi acolo și calci pe ele este 
foarte urât. În cazul acesta ar trebui să informăm poliția pentru ca să își sporească atenția 
asupra acestor grupuri care fac acest lucru. Știu că datorită acestui lucru, respectiv 
aruncatul semințelor, un paznic a fost bătut pentru că le-a atras atenția să nu mai arunce 
semințele la întâmplare. Este un lucru care îl deranjează pe cetățean. 
                 Domnul Primar: pe toți ne deranjează. 
                 Domnul consilier local Mușat Tudorel: grupurile care stau și ne creează 
restricții pietonale, adică nu ai pe unde să treci, dar asta este civilizația, nu ai ce să faci, 
dar nu putem sta nepăsători adică o informare la poliție trebuie făcută. Trebuie 
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deasemenea semnalată problema cerșetorilor care dorm prin parc. Este un cerșetor care 
mereu stă la Profi, cu sticla de băutură pe lângă el, dar din păcate cerșetoria nu este 
incriminată la noi prin lege, dar poziția acelui cerșetor acolo nu poate fi ignorată de poliție, 
și ar trebui ca ei să își sporească atenția asupra acestui aspect. Este prevăzut în hotărârea 
consiliului local acest aspect, respectiv cu murdărirea mobilierului stradal, cu aruncatul 
semințelor, cu consumul băuturilor alcoolice lângă spațiile de joacă pentru copii, sunt 
prevăzute, cel puțin așa știu eu. Nu am văzut niciun polițist să întrebe, de ce consumă 
băuturi alcoolice acolo. 
                Domnul Primar: domnule consilier, știți mai bine ca noi toți la ce nivel este 
astăzi poliția, nu numai la noi ci la nivelul întregii țări. Au fost mulți comandanți la 
conducerea poliției, unii au ieșit la pensie, alții au plecat din oraș, dar toți se confruntă în 
ultimii 20 de ani cu aceeași problemă și anume lipsă de personal și lipsă de dotări și alte 
asemenea neajunsuri. Astăzi patrulare se face cu autoturismul pentru că patrulă pedestră 
nu mai are cine să o facă.  
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: aici trebuie să intervină polițistul de 
proximitate care trebuie să stea de vorbă cu cetățenii. 
               Domnul Primar: un moment, vă rog. În ceea ce privește locurile ocupate la 
Turnu Măgurele sunt la 60% din capacitate. 
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: să știți că posturile pentru polițiștii de 
proximitate tot acelea sunt. 
               Domnul Primar: două posturi? 
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: nu, 8 posturi. 
               Domnul Primar: câți sectoriști erau pe timpuri? 
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: 10 sectoriști. 
               Domnul Primar: doar 10? 
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: da. Nu faceți confuzie între sectorist și 
agent de patrulă. Sectoristul a fost transformat în polițist de proximitate. Erau 10 sectoriști 
care aveau orașul împărțit în 10 sectoare. Dar eu insist să se facă o adresă către poliție și 
să semnaleze aceste deficiențe. Mai vreau să ridic problema celor cu bicicleta prin parc. 
Au stricat aspresoarele din parc care irigă gazonul, ignorând indicatorul circulația cu 
biciclete este interzisă.  
               Domnul Primar: nu. Aspresoarele sunt stricate de noi, atunci când s-a tuns iarba. 
Avem un paznic care veghează 24 de ore din 24, iar când el este într-o parte a parcului, 
cel cu bicicleta poate este în partea cealaltă a parcului, acesta nu poate acoperi toată zona.   
               Domnul consilier local Mușat Tudorel: acesta poate fi ajutat de poliția națională, 
dat fiind faptul că poliție locală nu avem. 
               Domnul Primar: bine, domnilor consilieri, putem, dacă sunteți de acord pentru 
luna septembrie, printre alte interpelări, să invităm conducerea unității de poliție de la 
Turnu Măgurele, și pe comandant, și pe comandantul adjunct, de asemenea și pe cel de la 
ordine publică și pe cel de la rutieră, pentru ca la punctul diverse de pe ordinea de zi a 
ședinței din acea lună, să le adresăm fiecare câte o întrebare, sau de la ei să aflăm câte o 
informație sau alte asemenea lucruri. 
               Domnul consilier local Constantin Virgil-Lucian: da. Dar mai ține și de noi, 
pentru că dacă mergem în Brașov de exemplu și arunci un muc de țigară, vin cel puțin 5 
cetățeni și îți atrag atenția, pur și simplu îți este rușine. 
               Doamna consilier local Mohora Steluța: da, așa este. 
               Domnul consilier local Constantin Virgil-Lucian: la noi, se mănâncă semințe și 
se aruncă cojile pe jos, deși coșul de gunoi este lângă ei și la fel este și în cazul peturilor. 
               Doamna consilier local Mohora Steluța: pentru a nu se mai vorbi că este orașul 
murdar, să facem și noi ceva. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: ceea ce spunea domnul consilier 
Mușat, referitor la paleta infracționalității la nivel de oraș, este mult mai largă, nu numai 
în ceea ce privește aruncatul semințelor și a peturilor, au apărut violențe prin anumite 
cartiere mărginașe, furturi. 
               Domnul Primar: vă rog ca fiecare în ședința când vom invita conducerea poliției, 
să avem notate toate aceste aspecte pentru a le aduce la cunoștință acestora, pentru că 
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altfel este văzută problema de către poliție atunci când un întreg consiliu local o 
semnalează. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: ieri a fost un deces în oraș, și am 
înțeles că iarăși s-a blocat circulația în zona Bâlciului anual. 
               Domnul Preşedinte: când începe bâlciul? 
               Domnul Primar: domnule Cone Cornel, când este prima zi de bâlci? 
               Domnul Cone Cornel – Director S.C. Local Urban S.R.L.: pe data de 20 august. 
               Domnul Primar: vreau să vă anunț și eu că săptămâna viitoare voi efectua un 
număr de 4 sau 5 zile din concediul de odihnă. 
               Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: am o solicitare adresată doamnei 
Manager Interimar al Spitalului Municipal Turnu Măgurele. 
                Doamna Cuclea Monica Georgiana - Manager Interimar al Spitalului Municipal 
Turnu Măgurele: da, domnule consilier local, spuneți, vă rog.  
                Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: doamna Manager, deși nu am fost la 
ședința de consiliu în care s-a aprobat modificarea structurii Spitalului Municipal Turnu 
Măgurele, eu știu exact ceea ce ați dorit prin această modificare, știu ce ați cerut la 
Ministerul Sănătății dar acesta a răspuns, să îi spunem parțial eronat, și mă refer aici la 
pierderea statutului de secție la obstetrică-ginecologie prin transferul celor 3 paturi de 
neonatologie la secția de pediatrie, aceasta fiind o specialitate care servește în mod direct 
obstetrica, Știu că această eroare a plecat de la minister, însă solicitarea mea era ca cele 3 
paturi de neonatologie să revină la secția de obstetrică-ginecologie, deși știu că această 
procedură este greoaie     
                 Doamna Cuclea Monica Georgiana - Manager Interimar al Spitalului 
Municipal Turnu Măgurele: urma să facem această solicitare. 
                 Domnul consilier local Nuță Radu-Daniel: bine, vă mulțumesc. 
                 Nemaifiind discuţii, domnul Preşedinte de ședință declară închisă şedinţa de 
consiliu. 
                 S-a încheiat prezentul proces verbal în două exemplare.         
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